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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af punkt 3.a.2: Oversigt over 
valgfag, som er forhåndsgodkendt til E23 (bilag).  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 27. april 2023 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 27. april 2023 blev godkendt 

på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

 

Studienævnsformanden indledte med at fortælle, at den økonomiske 

tilpasningsrunde er ved at være afsluttet.  

 

3.a.1 Formanden gav en status på Negot.’s rekrutteringskampagne på 

Instagram: Der er kørt endnu en ugelang rekrutteringskampagne på 

Instagram til $175, hvor de tre øvrige rekrutteringsvideoer er blevet vist til en 

udvalgt målgruppe i regionen. Det har allerede resulteret i flere tusinde 

views, så det bliver spændende at se, hvilken effekt det vil få på 

optagelsestallet.  

 

Studienævnet besluttede at bevilge yderligere $100 til at køre en tredje og 

sidste regional kampagne på Instagram. Kampagnen skal køre umiddelbart 

op til ansøgningsfristen for Kvote 1-optaget.   

 

Formanden orienterede nævnet om, at han nu har modtaget et konkret 

forslag til indhold til minikursus i produktionen af content, som klipperen til 

rekrutteringsvideoerne har tilbudt at forestå. Forslaget lyder på 5000 DKK 

ekskl. moms, hvilket ligger en smule over beløbet, som studienævnet vil 

betale (5000 DKK alt inklusive). Formanden har derfor forhørt sig ved 

Fakultetet om der er andre muligheder for finansiering af kurset.  



 

 

   

 

Side 2 

 

Tilbagemeldingen lyder, at det ikke umiddelbart er en aktivitet, der kan 

findes midler til, medmindre kurset udvides til også at omfatte redaktører på 

andre studier. Studienævnet besluttede efter en kort drøftelse at finansiere 

kurset selv (dvs. 6225 DKK fra eget annuum), da det er en højt vægtet 

opgave for studienævnet at få opbygget Negot.’s kapacitet til selv at skabe 

SoMe-content. Studienævnet deler gerne erfaringen med andre studier. 

 

Christian Heyde-Pedersen bemærkede, at han vil undersøge om det er 

muligt at søge midler fra fagforeninger.  

 

3.a.2 Formanden præsenterede oversigt over de valgfag, som er 

forhåndsgodkendt til E23.  Der er godkendt vidt og bredt. Fremover vil 

formanden undgå at forhåndsgodkende kandidatfag på under 10 ECTS for 

ikke at stille de studerende i en uhensigtsmæssig situation i forhold til 

bestemmelserne om, at de 30 ECTS valgfag på KA negot.-uddannelsen skal 

bestå af  mindst 10 ECTS valgfag inden for hhv. SAMF og HUM. 

 

3.b De studerende 

Elouise Anna Scheuer Nielsen fortalte om United Negot.’ers sociale 

arrangement til Eventyrløbet 2023, som er forløbet rigtig godt: I alt deltog 28 

negot.-studerende, hvoraf 19 deltog i selve løbet. Overskud af 

arrangementet vil blive tilbagebetalt til de deltagende (egenbetalingen vil 

blive sat ned tilsvarende).  

 

3.c Andre 

Klaus Geyer oplyste, at han med udgangen af juni 2023 forlader 

studienævnet for Cand.negot.-studier, da han skal overtage 

studielederposten ved Studienævnet for Dansk, Tysk og Spansk.   

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 4 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

5.1. Studienævnet godkendte eksamensplanen for BA negot. (ordinær og 

reeksamen S23) og eksamensplanen for KA negot. (ordinær eksamen S23).  

 

6.  Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punket.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnsformanden fremlagde forslag til to nye fag på BA negot.-

uddannelsen med engelsk: Business Markets 1: Europe (10 ECTS) og 

Business Markets 2: The World (10 ECTS). Formanden forklarede, at 

forslaget er udarbejdet på baggrund af studienævnets tidligere drøftelser om 

at ændre fagene Moderne britiske studier (5 ECTS), Moderne britiske 

kulturstudier (5 ECTS) og Amerikanske studier (10 ECTS).  
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Christian Heyde-Petersen (CHP) udtrykte stor tilfredshed med forslaget, der 

er i fin overensstemmelse med de Negot.-studerendes profil. Det er den helt 

rigtige vej at gå, da negot.’erne får jobs i virksomheder, der handler med 

lande i Skandinavien, Tyskland, Polen, Mellemøsten og Asien. CHP 

efterlyste dog, at der indarbejdes noget mere kultur i de nye fag.  

 

Studenterrepræsentanterne var ligeledes begejstrede for det fremlagte 

forslag, der vil skabe større sammenhæng mellem fagene og være et godt 

udgangspunkt for Bachelorprojektet senere hen i studiet. John Hieph Anh 

Nguyen bemærkede i forhold til CHP’s efterlysning, at BA negot.-

uddannelsen allerede har et betydeligt fokus på kultur, især gennem fagene 

Interkulturel kommunikation og Kultursociologi. 

 

Formanden kommenterede, at de nye fag vil give en oversigt over 

økonomiske modeller, markedsudvikling og at fagenes kulturindhold skal 

forstås som virksomheds- og forretningskultur primært.  

 

Studienævnet besluttede at gå videre med forslaget, som i første omgang 

sendes til de fagansvarlige for Moderne britiske studier, Moderne britiske 

kulturstudier og Amerikanske studier for fortsættelse af det videre arbejde. 

 

Der blev holdt pause 12:50-13:00. 

 

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnet behandlede adgangskravene for BA negot.- og KA 

negot.-uddannelserne. Nøgletallene for frafald og studietid blev drøftet i den 

sammenhæng.  

 

På BA negot.-uddannelsen er der kun grønne nøgletal: Frafaldsprocenten 

ligger på 7,9. Ud af 76 optagede er der 6 studerende, der har afbrudt deres 

uddannelse. Studietiden er steget en smule fra 1,3 i 2001 til 1,6 i 2022. Det 

er rigtig fine tal, og studienævnet fandt, at der i forhold til nøgletal ikke er 

grund til at ændre i adgangskravene. Der er en nedgang i antallet af 

optagne studerende på uddannelsen, men det forsøger studienævnet at 

ændre i et andet spor (rekrutteringssporet). 

 

På KA negot.-uddannelsen ses et rødt nøgletal for frafaldsprocenten, som 

ligger på 12,7. Ud af 55 optagede, har 7 studerende valgt at afbryde deres 

uddannelse. Nøgletallet for studietiden er på kun 1,1, hvilket er rigtig flot.  

Studienævnet fandt, at der ikke er grund til at ændre på adgangskravene, 

men at bevare de nuværende kriterier for optagelse. For nyligt er kravene 

blevet lempet gennem fjernelsen af kravet om 10 ECTS inden for økonomi, 

og det bliver interessant at se hvilken effekt, denne ændring får på årets 

optag. Dertil kommer, at studienævnet har et ønske om etablering af en 

mentorordning på KA negot.-uddannelsen. 
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8.2 Studienævnet behandlede punktet vedrørende handlingsplaner ifm. 

Uddannelsesberetning: Studiemiljø. Nævnet fandt, at der er leveret på alle 

punkterne i forhold til at gøre noget godt for studiemiljøet, på nær punktet 

vedr. biblioteket.  

 

Eksempelvis er der igangsat foredragsrække, der samler fagligt og socialt, 

med fokus på oplevelsesøkonomien (fx hvor kan negot.-kompetencer 

komme i spil inden for oplevelsesøkonomien?). Negot. har to faglige 

vejledere, og har ansat studiegruppefacilitatorer og tutorer til årets 

studiestart. Genstartsmidler er i 2022 anvendt til Dresden og interkulturel 

middag. Der er tættere samarbejde med fagrådet, United Negot. og mellem 

United Negot. og faglige vejledere. Fagrådslokalet er færdigindrettet, men 

mangler godkendelse for at kunne blive taget i brug. Derudover så har 

studienævnet støttet med midler til arrangementet omkring Eventyrløbet, 

og har planer om afvikling af en årlig Negot.-dag., der skal styrke 

studiemiljøet.  

 

8.3 Studienævnet behandlede Censorformandskabets årsberetning for 

2022 Erhvervskommunikation, sprog og medier. Nævnet hæftede sig især 

ved at styrkelsen af sprogkravene på KA negot.-uddannelsen taler ind i 

censorrapporten og de bekymringer, der rejses i forhold til de senere års 

negligering af fremmedsprog som kompetence. Ligeledes i forhold til 

forsvar af speciale, som Negot. har fået tilladelse til at bevare, dog med en 

reduceret varighed på 40 minutter i stedet for de tidligere 60 min. Set i lyset 

af ChatGPT er det blevet endnu mere relevant at bevare forsvaret af 

specialet. I forhold til at Negot. ikke længere må bruge censorer fra det 

erhvervsøkonomiske censorkorps, så er det vigtigt, at eksaminator melder 

tilbage om eventuelle manglende faglige kompetencer hos censor. 

 

Studienævnet behandlede censorrapporter og eksaminatorrapporter S22 

og vinter 22/23. Rapporterne er generelt positive, men ikke særligt 

brugervenlige. Christian Heyde-Petersen påpegede fejl i censorrapporten, 

idet han ikke har haft den censor, som er nævnt. Studienævnet havde ikke 

yderligere kommentarer.  

 

9. Andre sager til behandling 

Intet til punktet.  

 

10 Eventuelt 

Der var intet til punktet.  

Mødet sluttede kl. 13:40.  
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


